
Mārupes novada pašvaldības Apkaimju konsultatīvās padomes 

sanāksmes 

PROTOKOLS Nr. 5/2024 
 

DATUMS: 2024. gada 21. novembris 

SĒDE SĀKAS: 19:00 

VIETA: “Vietvalži”, Spuņciems, Salas pagasts, Mārupes novads. 

 

Sanāksmē piedalās apkaimju konsultatīvās padomes locekļi: 

1) Kaspars Rimša, padomes priekšsēdētājs; Salas apkaime; 

2) Ilze Krēmere, Mārupes novada pašvaldības izpilddirektora vietniece; 

3) Guntis Ruskis, Mārupes novada iedzīvotājs, Tīraines apkaime 

4) Ginta Šenfelde, Mārupes novada iedzīvotāja; Salas apkaime; 

5) Ilze Bērziņa, Mārupes novada iedzīvotāja, Dzilnuciema apkaime; 

6) Ilze Kamoliņa, Mārupes novada iedzīvotāja; Mārupes apkaime;(attālināti) 

7) Daiga Freimane, Mārupes novada iedzīvotāja; Jaunmārupes apkaime; 

8) Zaiga Valdmane, Mārupes novada iedzīvotāja; Piņķu apkaime; 

9) Inga Jurgensone, Mārupes novada iedzīvotāja, Piņķu apkaime;(attālināti) 

10) Guntis Lībers, Mārupes novada iedzīvotājs, Skultes apkaime; 

11) Liāna Putniņa, Mārupes novada iedzīvotāja; Tīraines apkaime; (attālināti) 

 

 

Sanāksmē nepiedalās: 

 

12) Gints Bērze, Mārupes novada iedzīvotājs; Babītes apkaime; 

13) Inuta Šaroka, Mārupes novada Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta aģentūras 

direktore; 

14) Evita Rozīte-Bikše, Mārupes novada pašvaldības īpašumu pārvaldes vadītāja; 

15) Ints Pīrāgs, Mārupes novada iedzīvotājs; Jaunmārupes apkaime; 

16) Aleksejs Nipers, Mārupes novada iedzīvotājs; Tēriņu apkaime; 

17) Gundega Andersone-Grube, Mārupes novada iedzīvotāja;  Dzilnuciema apkaime. 

 

Sanāksmē pieaicināti piedalās: 

 

18) Valdis Kārkliņš, Mārupes novada pašvaldības, domes priekšsēdētāja vietnieks; 

19) Jānis Kazaks, Mārupes novada pašvaldības deputāts; 

20) Elīna Korne, Mārupes novada iedzīvotāja, Jaunmārupes apkaime;  

21) Dace Roze, Mārupes novada iedzīvotāja, Mežāres, Spilves apkaime;  

22) Laima Freidensone, Mārupes novada iedzīvotāja, (attālināti) 

23) Iveta Mūrniece, Mārupes novada pašvaldības, Attīstības un plānošanas pārvaldes, 

vadītāja palīgs. 

 

 

 

 

 



Darba kārtība: 

 

1.  Kritēriji apkaimju svētku organizēšanai projekta “Mārupe -  mūsu mājas” 2025 ietvaros 

2.  Sabiedrības iesaiste Mārupes novada ilgtspējīgas enerģētikas un klimata rīcības plāna 

izstrādē 

3.  Informācija par aktuālo projektu īstenošanu Mārupes novadā 

4.  Dzilnuciema apkaimes stāsts 

 

Sanāksme notiek Salas pagasta Spuņciemā, Babītes Kultūrizglītības centra filiālē 

“Vietvalži”. Sanāksmi atklāj Apkaimju konsultatīvās padomes priekšsēdētājs K.Rimša. 

Klātesošos iepazīstina ar darba kārtību. Dod vārdu Mārupes novada pašvaldības 

izpilddirektora vietniecei I.Krēmerei. 

 

 

1. Kritēriji apkaimju svētku organizēšanai projekta “Mārupe - mūsu mājas” 2025 

ietvaros 

I.Krēmere informē, ka Mārupes novada pašvaldībā šobrīd notiek darbs pie projektu 

konkursa “Mārupe – mūsu mājas 2025” nolikuma, ko deputāti skatīs novembra domes 

sēdē. Apkaimju svētku organizēšanai paredzētais kopējais finansējums 15 000,00 EUR 

(vienam pasākumam 5 000,00 EUR). Apkaimju svētki tiek ierosināti un īstenoti sadarbībā 

ar apkaimes iniciatīvu grupu (projekta iesniedzējs fiziska persona ar vairāku apkaimes 

iedzīvotāju kopu) vai apkaimes biedrību.  

Aicina klātesošos uz diskusiju, lai iegūtu tiesības organizēt apkaimes svētkus, cik procenti 

no apkaimes iedzīvotāju balsu skaita būtu  jāiegūst. Rosina, ka vajadzētu noteikt minimālo 

balsu skaitu ierosinot organizēt apkaimju svētkus. Padomes locekļi vienbalsīgi nolēma 

nenoteikt minimālo balsu skaitu no apkaimē dzīvojošo iedzīvotāju skaita.  

Turpina par apkaimju svētku organizēšanas kārtību.  Apkaimju svētku projektu pieteikumi 

tiks sarindoti secībā, piešķirot finansējumu atbilstoši budžetam pēc lielākā saņemtā balsu 

skaita proporcionāli apkaimē dzīvojošo iedzīvotāju skaitam. Aktuālais katrā apkaimē 

dzīvojošo iedzīvotāju skaits tiks norādīts paziņojumā, uzsākoties iedzīvotāju balsojumam. 

Apstiprināto apkaimju svētku organizatori  gala svētku programmu sagatavo sadarbībā ar 

Mārupes novada Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta aģentūru, Centrālās pārvaldes 

sabiedrības informēšanas un multimediju nodaļu un Attīstības un plānošanas pārvaldi, 

organizētājiem iepriekš tiekoties un atbilstoši plānotajai pasākuma programmai vienojoties 

par papildus pašvaldības iestāžu aktivitātēm sabiedrības izglītošanas un aktīvās atpūtas 

piedāvājumā. Lai savlaicīgi sagatavotu nepieciešamo svētku programmu, Apkaimju svētki 

organizējami ne ātrāk kā no 2025.gada 1.jūlija. Pasākuma datums saskaņojams, ņemot vērā 

pašvaldības plānoto pasākumu kalendāru. 

Padomes locekļi ierosina aktualizēt jautājumu par inventāru. Ar kādu inventāru pašvaldība 

varētu nodrošināt apkaimju svētku organizēšanas laikā. Būtu nepieciešams aktualizēt 

materiāltehnisko bāzi ar pieejamo inventāru.  Vienojas šo jautājumu turpināt risināt 



nākamā gada laikā līdz jauna konkursa izsludināšanai, lai projektu pieteicējiem būtu 

pieejama informācija vai un kādu inventāru varētu izmantot no pašvaldības. 

Notiek diskusija par projekta nosaukumu, tiek rosināt mainīt to, jo pēc novadu 

apvienošanas daļa no teritorijas neizjūt šo projektu konkursu piederīgu Babītes un Salas 

pagastu iedzīvotājiem.  

Vienbalsīgi nolēma par priekšlikumu mainīt projektu konkursa nosaukumu uz 

“Mārupes novads – mūsu mājas” 2025.  

I.Krēmere turpina par apkaimju svētku organizēšanas kritērijiem. Apkaimes svētkiem 

jābūt publiskam pasākumam, apkaimes svētkos ir jānodrošina iespēja piedalīties 

neierobežotam apmeklētāju skaitam bez iepriekšējas pieteikšanās, apkaimes svētku 

ietvaros jāparedz vismaz trīs dažādas aktivitātes visu vecumu grupu apkaimes 

iedzīvotājiem un viesiem, jāparedz sabiedrības iesaiste, jāiesniedz svētku programma, 

apkaimes svētkiem jāidentificējas ar konkrēto apkaimi, aktivitāšu ietvaros vēlama apkaimi 

izzinošu aktivitāšu organizēšana.  

Jautājums diskusijai: ja projekta pieteikumu iesniedz fiziska persona, tad papildus projekta 

pieteikumam iesniedz apliecinājumu ar vismaz cik apkaimes iedzīvotāju parakstiem par 

vēlmi rīkot apkaimes svētkus, vienlaicīgi apņemoties finansējuma saņemšanas gadījumā 

ieguldīt brīvprātīgo darbu šo svētku organizēšanā.  

Padomes sastāvā esošie dalībnieki atklāti balso par ierosinājumu, ka ir nepieciešami 3 (trīs) 

apkaimes iedzīvotāju paraksti: I.Jurgensone; L.Putniņa; I.Kamoliņa; G.Šenfelde; 

Z.Valdmane.   Padomes sastāvā esošie dalībnieki atklāti balso par ierosinājumu, ka ir 

nepieciešami 5 (pieci) apkaimes iedzīvotāju paraksti: K.Rimša; I.Krēmere; G.Ruskis; 

I.Bērziņa; D.Freimane; G.Lībers. Ar balsu vairākumu tika nolemts, ka  papildus projekta 

pieteikumam jāiesniedz apliecinājumu ar vismaz 5 (pieciem) apkaimes iedzīvotāju 

parakstiem, ja projekta pieteikumu iesniedz fiziska persona. 

Sarunu laikā tika pārrunātas idejas arī par cita formāta un kritēriju nozīmi turpmākajos 

konkursos, locekļiem secinot, ka pirms konkursa nolikuma virzīšanas uz domes sēdi 

nepieciešamas vairākas diskusijas un pamatīgāks darbs. 

 

2. Sabiedrības iesaiste Mārupes novada ilgtspējīgas enerģētikas un klimata rīcības 

plāna izstrādē  

I.Krēmere informē par to, ka 2020.gada 26.februārī Mārupes novada pašvaldības dome ar 

lēmumu Nr.17 apstiprināja Mārupes novada Ilgtspējīgas enerģētikas un klimata rīcības 

plānu. Plāns ietver: Eiropas Savienības un nacionālais enerģētikas sektora ietvars. Definēta 

vīzija un mērķi Mārupes novadam līdz ATR reformai. Aprakstīti nozīmīgākie enerģijas 

patēriņa un CO2 emisiju dati par pašvaldības, daudzdzīvokļu un terciārā sektora ēkām, 

enerģijas avotiem un rūpniecības un transporta sektoriem 2014.-2018.gadā. Pasākumi un 

rīcības, kurām ir jāseko, lai sasniegtu izvirzītos mērķus. Ieviesto pasākumu un rīcību 

uzraudzība.  



Pildot normatīvajos aktos noteiktās obligātās funkcijas, pašvaldībām ir jāievieš un jāuztur 

energopārvaldības sistēmu, lai to izstrādātu un ieviestu ir jābūt aktuālam ilgtspējīgas 

enerģētikas un klimata rīcības plānam.  

Mārupes novada (Mārupes pagasts) energopārvaldības sistēmu tika plānots ieviest 5 

galvenajās pašvaldības enerģijas patērētāju grupās, kas veido arī šī brīža energopārvaldības 

sistēmas robežas: pašvaldības ēkas, kurās tiek patērēta siltumenerģija un elektroenerģija; 

ielu apgaismojums; pašvaldības autoparks; daudzdzīvokļu dzīvojamās ēkas; privātais 

sektors.  

Lai virzītos uz klimata pārmaiņu seku mazināšanu ir svarīga vienota izpratne un vēlme gan 

politiskajā līmenī, gan arī iedzīvotāju vidū. Liela nozīme jautājumos par klimata 

pārmaiņām, to radītajām sekām un virzību, lai spētu tām pielāgoties, ir cieši saistīta ar 

komunikāciju. Tāpēc būtiski pievērst uzmanību sabiedrības izglītošanai un izpratnes 

veicināšanai, lai īstenotu pielāgošanās pasākumus un mazinātu neaizsargātību pret klimata 

pārmaiņu radītajām sekām. 

Klātesošie tiek aicināti uz diskusiju, kādas būtu šī plāna sabiedrības iesaistes piemērotākas 

formas: 

Informēšana - publikācijas / informatīvi raksti pašvaldības mājaslapā un sociālajos tīklos. 

Plāna publiskā apspriedes un atklātie ziņojumi soc. tīklos.  

Aktīva līdzdalība - publiskās apspriešanas (klātienē vai tiešsaistē). Anketēšana vai 

aptaujas. Konsultatīvo darba grupu diskusijas par konkrētām tēmām. 

Partnerība – Apkaimju kopienas/-u līgumi vai memorandi par konkrētiem projektiem/ 

rīcībām mērķu sasniegšanai. 

Tika nolemts, ka piemērotāka forma būtu sabiedrības informēšana un līdzdalība 

pasākumos, aptaujās tml. 

 

3. Informācija par aktuālo projektu īstenošanu Mārupes novadā 

Klātesošie tika iepazīstināti ar aktuālo informāciju par dažādiem projektiem, kas tiek 

īstenoti novadā. Šobrīd apstiprināti vai jau realizācijā esoši projekti Mārupes novadā 

pārsniedz 10 miljonus eiro, kas piesaistīti no Eiropas Savienības fondiem – tas ir nebijis 

rādītājs Mārupes novadā. Klātesošie prezentācijas veidā tiek iepazīstināti ar 2024.gada 

īstenotiem projektiem un projektiem, kas ir apstiprināti vai realizācijā.  

 

4. Dzilnuciema apkaimes stāsts 

Padomes locekļiem šajā reizē bija iespēja ieklausīties Dzilnuciema apkaimes stāstā un 

diskutēt par aktuālajām saziņas iespējām ar pašvaldību. Dzilnuciema aktīvā iedzīvotāju 

kopiena darbojas jau no 2010. gada un pa šo laiku ir paveikts ļoti daudz - notiek apkaimes 

svētki un dažādi pasākumi, ir izveidota aktīva kopienas informēšanas grupa sociālo mediju 

vietnē Facebook un saziņas vietnē Whatsapp. Kā pēdējā aktivitāte atzīmējama grāmatu 

maiņas skapja uzstādīšana 2024. gada rudenī, kā rezultātā iedzīvotāji rosina arvien jaunas 

iniciatīvas un paši uzlabo savu dzīves vidi kopienā. 



 

SANĀKSMI BEIDZ:  plkst. 21:00 

 

 

PIEŅEMTIE LĒMUMI:   

1. Nolemts, uz domes sēdi virzīt apstiprināšanai sekojošus priekšlikumus “Mārupe-mūsu 

mājas” 2025 konkursam: 

a.  ka ar papildus projekta pieteikumam jāiesniedz apliecinājumu ar vismaz 5 

(pieciem) apkaimes iedzīvotāju parakstiem.  

b. Rosināt mainīt konkursa nosaukumu: “Mārupes novads- mūsu mājas 2025” 

2. Nepieciešams aktualizēt pašvaldības materiāltehnisko bāzi ar pieejamo inventāru, 

apkaimju svētku organizēšanai uz nākamo gadu.   

3. Nolemts, sabiedrības iesaiste Mārupes novada ilgtspējīgas enerģētikas un klimata 

rīcības plāna izstrādē, sabiedrības iesaistes piemērotākas formas: sabiedrības 

informēšana un līdzdalība pasākumos, aptaujās vai tml. 

4. Par nākamās sanāksmes norises vietu un laiku informācija tiks precizēta. 

 

 

 

PIELIKUMĀ: 

1. 21.11.2024 Prezentācija. 

 

 

 

 

 

Sanāksmi vadīja:                         Padomes priekšsēdētājs 

                 Kaspars Rimša 

 

 

Protokolēja:      Attīstības un plānošanas pārvaldes  

                  Vadītāja palīgs 

          Iveta Mūrniece 

 



         


